
Referat for generalforsamling i Ødum Vandværk a.m.b.a 

Afholdt tirsdag 25. februar i Ødum Forsamlingshus 

 

1. Valg af dirigent 

a. Hans Jørgen Bakkegaard 
b. Generalforsamlingen er lovlig indvarslet 
c. Punkt 2 og 3 diskuteres under et 

 
2. Bestyrelsens beretning 

a. Juli/august koliforme bakterier. Forurening lokaliseret til trykøger tanken.  
▪ Anbefalingen fra Favrskov var at koble uden om tanken. 
▪ Omkobling har givet en strømbesparelse 

▪ Midlertidig omkobling er gjort permanent 
b. Faldende tendens i oppumpet vandmængde 

c. Forudsiger et faldende forbrug med færre forbrugere og særligt 
storforbrugere 

d. Det nye anlæg ved motorvejen ligger under Ødum Vandværks 
forsyningsområde 

e. Favrskov kommune har været på tilsyn 

▪ Har stillet krav til renovering af bygningerne 
▪ Der er indhentet tilbud og arbejdet udføres i forår 2025 

f. Favrskov kommune har indelt forsyningsområdet i zoner ift. udtagning af 
vandprøver 

g. Der er fortsat mange der er ender i restance i starten af året. Vi forsøger 

fortsat at indgå i dialog om afbetaling. 
h. Arbejdet med nødforsyning er afsluttet. Der fremvises kort over 

ledningsforøring. • Arbejdet kan udføres for 1.5 millioner 
▪ Påbegyndes i 2026 
▪ Takstbladet justeres i den forbindelse ind for at matche Hadsten 

Vandværk over de næste 2 år. For at imødegå at vores indtægter skal 
kunne betale prisen for nødforsyning. 

i. BNBO. 



▪ Der er indgået én frivillig aftale 
▪ Der er udstedt to påbud af Favrskov kommune 

j. Ødum Vandværk er repræsenteret i Vandrådet og Vandsamarbejdet 
k. Tak til bestyrelsen 

 
 

3. Reviderede regnskab 

a. Regnskabet gennemgåes 
▪ Resultatet anses for tilfredstillende 

▪ Der spares et stort beløb op til financiering af nødforsyning 
b. Godkendelse af takstblad 

▪ Bestyrelsens forslag: 

• Anlægsbidrag er uændret 

• Forsyningsledningsbidrag er fjernet og bliver individuelt 

beregnet 

• Prisen for vand pr. m3 hæves med 3 kr. til 6,75 kr. 

• Fast årlig bidrag nedsættes fra 950 til 400 kr. 

• Godkendes i første omgang ikke. Se pkt. c kommentarer. 

▪ Godkendes med de ændringer der er fremsat under pkt. 
Mælingsforslag for takstblad 

c. Kommentarer til beretning og regnskab 
▪ Der er en undring over vi har en sund forretning, hvorfor vi skal 

synkroniserer vores priser med Hadsten Vandværk. 

▪ Kan man udlade at lave nødforsyning? 
▪ Det betyder en tredobling af prisen for storforbrugere. Det er helt 

urimeligt at de store forbruger skal betale hele Vandværkets indtægt.  
▪ Indtægterne skal ikke ligges ud på m3, men i fordeles på en fast afgift.  
▪ Der er forståelse for, at der skal spares penge op. Men ikke at det 

efterfølgende skal financieres pr. M3. 
▪ Anbefaler at takstbladet forkastes. 

▪ Det er først for 2027 at taksten for storforbrugere hæves til samme 
beløb. 

▪ Mælingsforslag for takstblad 



1. Så længe vi ikke skal købe fra Hadsten fortsætter vi som det 
plejer.  

2. Indsæt en klausul der siger, at såfremt vi afhenter vand fra 
Hadsten Vandværk, så skal der betales. 

3. Fx "ekstraordinær køb af vand betales x kroner" 
4. Mæglingsforslag tages til afstemning 
5. Dvs. at der sættes en tillægspris svarende til differencen 

mellem Ødum Vandværk og Hadsten Vandværk. Gældende for 
forbrug under og over 2500 m3. 

6. Det nye takstblad sættes til afstemning 
7. Takstbladet er godkendt med de foreslåede ændringer 

d. Nødforbindelse 
▪ Dimensionerer man efter at man kan lukke vandværket i Ødum. Ja! 

Hadsten Vandværk kan forsyne Ødum. 

e. Forslag at vi reklamere mere for at der er generalforsamling. 
f. Beretning og regnskab godkendes af generalforsamlingen. 

 
4. Behandling af indkomne forslag 

a. Mail af 17.2.2025 

▪ Lavt vandtryk på en forbrugsadresse. Øg vandtrykket permanent. 

• Der diskuteres årsager. 

• Proportionaltrykket er lige nu koblet fra. 

• Der kan diskuteres muligheden for booster pumpe. 

▪ Argumenteres for at vandtanken ved trykøgeren disinficeres og tages i 
brug igen. 

• Vi sparer strøm  
▪ Bliver nødkapaciteten svækket uden vandtanken? 

• Vi passer på tanken i tilfælde af den skal i brug igen 

 
5. Valg af medlemmer og suppleanter 

a. Torben Holm, Morten Juel Johansen, Lasse Lundholm genvælges til bestyrelsen  
b. Jesper Jepsen modtager genvalg som suppleant 

 
6. Valg af revisorer 

a. Anvendes registreret revisionsfirma 



 
7. Eventuelt 

a. Ris og ros 
b. Der har været forslag til betalingsformer. Vi bruger Rambøl til regnskab og de 

arbejder med en PBS løsning. Det er endnu ikke lykkedes. 

• Hvis vi køber det udenom vil det koste 7.000 kr. om året. Så vi afventer 

Rambøl. 
c. Der har været en klage over den automatiske stigning på aconto'en på 10%. 
d. Mange tak for arbejdet. 


